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Webové stránky školy 
Občas zabrouzdám na webové stránky naší školy, abych jako 
zástupce zřizovatele věděla, co se v této instituci odehrává. Díky 
množství příspěvků vím, že peníze, které vkládáme do naší školy, 
jsou správně využity. V posledních dnech mě zaujaly práce žáků 
osmé třídy na téma „U nás na návsi“. V následujících vydáních se 
vám, kteří nemáte přístup k internetu, pokusíme práce žáků 
zprostředkovat. Myslím si, že jde o velmi zdařilé práce. 
   
U nás na návsi 
Nebojím se tvrdit, že všichni znají národní strom. Je to lípa. 
A všichni místní mi řeknou, že jedna taková stojí u nás na návsi. 
Ovšem jaké to je být lípou u nás na návsi, ví jenom ona sama. 
Já, původní lípa, jsem byla zasazena přesně 28. října 1928 jako 
strom svobody. Hned první den se kolem mě sešlo hodně lidí, 
kteří na mou počest recitovali básně, zpívali a zahráli. Je málo 
stromů, jež by slyšely hymnu hned první den. Já měla to štěstí 
být vždy středem pozornosti. Měla jsem dost místa na svůj růst 
a lidé se rádi okolo mne scházeli. Ovšem život je nepředvídatelný 
a určitě mě tenkrát nenapadlo, čím si projdu. 
 
Pokračování na st. 2 
         

OÚ Neplachovice, Na Návsi 16, 747 74 Neplachovice 
úřední hodiny: Po, St 7:00 – 11:30   12:00 – 17:00 
tel.: 553 662 221 
e-mail: podatelna@neplachovice.cz 
http: //www.neplachovice.cz 
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Po okupaci naší obce jsem byla vykopána a z rozhodnutí německého vedení obce byl na 
mém místě vysazen dub. Mě přesunuli kousek stranou za vesnici. Tenkrát jsem se snažila 
myslet pozitivně, že všechno bude při starém, vždyť jsem ještě byla mladá. Bohužel to šlo 
rychle z kopce, jako bych se řítila na saních nezastavitelnou rychlostí. To byl teprve 
začátek toho chmurného období. Chyběly mi ty šťastné tvářičky a malí človíčci poskakující 
kolem mě. A co teprve ta vůně bábovky, kdykoli bylo otevřené okno. Byla jsem odstrčená 
a osamocená. Strom svobody už neslavil s ostatními. Nikdo nic neslavil, protože nebyl 
důvod. A tady můj příběh končí. Pokáceli mě. 
Kde jeden příběh končí, tam jiný začíná. Roku 1945 byla na mém místě zasazena nová 
lípa, která stojí dodnes. Ta zažila víc dětského křiku, více výjezdů hasičů, více úsměvů, ale 
i o trochu víc pláče. Lidé ji mají rádi a slaví u ní všechno možné. Každý rok například zažívá 
zář novoročního ohňostroje. Je to něco vskutku dechberoucího. Tančící světýlka na noční 
obloze. Lidé, kteří téměř nedýchají. Myslím si, že nemůže být šťastnější. Sleduje všechno 
to dění okolo ní, jak děti rostou, jak se svět mění. Od toho jsem měla jenom kousek. 
Jenom ochutnávku. Jestli jí nezávidím? Lhala bych, kdybych řekla, že ne. Ale já už nic 
nezměním. Chci jí pomoci, budu za ní stát, ochráním ji před mým koncem. Věřím, že 
zažije hezčí život než já. Už má na něj našlápnuto. Má toho ještě tolik před sebou. Jen 
jeden strom na světě slyší hučení Heraltického potoku z tak majestátního místa. Jen jeden 
strom vidí všechny úsměvy na návsi. Jen jeden strom svítí v zimě s takovým odhodláním. 
I když mne mrzí, že to nejsem já, jsem na tu naši krasavici pyšná. 

           Andrea Chudybová, VIII.A 

Rozpočet pro rok 2022 

Zastupitelstvo obce na své 26. schůzi dne 9. 3. 2022 schválilo rozpočet pro rok 2022. Při 
sestavování rozpočtu bylo přihlédnuto k současnému zadlužení obce v rámci úvěrů, které 
jsou pravidelně spláceny. Další částí rozpočtu bylo zajištění trvalého provozu úřadu 
a obce, tj. všechny položky s tím související: veřejné osvětlení, vývoz odpadů, úklid obce, 
chod úřadu, provoz školy a školky, atd. V neposlední řadě jsme do rozpočtu zařadili již 
rozpracované akce, které budou v letošním roce dokončeny, jako například hřiště u nové 
mateřské školy, dokončení projektové dokumentace pro sportovní areál, dokončení 
nákupu budovy bývalé prodejny potravin za účelem vybudování nového obecního úřadu. 
V rámci realizace připravených projektů bude realizována oprava povrchu vozovky, 
výstavba nového chodníku a veřejného osvětlení na ulici Cihelní. Dále budou probíhat 
přípravné projektové práce na vybudování nového obecního úřadu a na rekonstrukci 
hasičské zbrojnice v Neplachovicích. V rámci životního prostředí bude dokončena 
poslední etapa ořezu jmelí v zámeckém parku, rovněž budou ořezány i lípy na návsi, 
u bývalé hospody a také kolem hřbitova a staré mateřské školky. Zastupitelstvo se rovněž 
rozhodlo, že zahájí výměnu veřejného osvětlení, a to v místní části Zadky, kde budou 
svítidla vyměněna za LED, poté bude zjištěna úspora a případně se bude postupovat dále 
v obci. Součástí rozpočtu byla i položka ve výši 50 tis. Kč na pomoc Ukrajině. 
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Toto je výčet těch hlavních aktivit, které nás v tomto roce čekají. Možná se někomu zdá, 
že to není nic moc, bohužel rozpočet více neumožňuje a také je nutné si uvědomit, že na 
konci září se budou konat volby do zastupitelstva obce, tudíž si toho nechceme 
naplánovat více, než je nutné. 

Pomoc Ukrajině 
Jak všichni víte, jsme svědky událostí, které jsme si nedovedli představit v nejhorším snu 
a které nepatří do 21. století. Bohužel se dějí. Stejně jako všichni jsme v prvních dnech 
války na Ukrajině řešili, zda a jak pomoci. Vše jsme zvažovali důkladně a pečlivě. 
Samozřejmě zde byla i otázka nabídnout starou mateřskou školku k ubytování uprchlíků. 
Bohužel jsme na zimu vypustili celý topný systém, protože kotel, který školku vytápí, již 
nevyhovuje a nenašli jsme revizního technika, který by nám kotel zprovoznil. Také zde 
není odpovídající sociální zázemí pro větší počet osob. Proto jsme se rozhodli poskytnout 
finanční částku ve výši 50 tis. Kč na konto MAS Opavsko, která finance poskytnuté obcemi 
využila adresně přímo na hranici, kam přivážela nakoupené potraviny a potřeby, o které si 
tam řekli. Máme tedy jistotu, že peníze putovaly opravdu potřebným. Na konci března 
jsme zprovoznili byt ve staré mateřské školce, který jsme po dohodě s vedením 
zemědělského družstva poskytli pro ubytování jejich ukrajinského zaměstnance 
s rodinou. Společnými silami jsme zajistili slušné zázemí a vybavení bytu, aby ho noví 
nájemníci mohli užívat podle potřeby. Další náležitosti s tím spojené budeme řešit 
průběžně. Pokud někdo z vás pomohl nebo pomáhá potřebným, pak vám patří díky 
a věřme, že všechno brzy skončí a že se vrátíme do alespoň trochu normálního života 
před válkou a covidem. 
 

26. zasedání zastupitelstva obce 9. března 2022 
Zastupitelstvo obce na svém zasedání schválilo rozpočet na rok 2022 v předloženém 
znění; účetní uzávěrku včetně návrhu na rozdělení hospodářského výsledku 
u příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola Neplachovice; smlouvu o dílo 
mezi obcí a firmou BERKASTAV s. r. o. na zhotovení zakázky „Chodník, místní komunikace 
a osvětlení na ul. Cihelní“;  počet zastupitelů v obci Neplachovice pro volební období 
2022 – 2026 ve výši 9 členů; humanitární pomoc pro Ukrajinu nabídnutím krizovému 
štábu v Opavě možnost pro krátkodobé ubytování – poskytnutí tělocvičny školy 
a střelnice; poskytnutí finančního příspěvku ve výši 50 000,- Kč organizaci MAS Opavsko, 
která zařizuje pomoc uprchlíkům na hranici se Slovenskem na základě darovací smlouvy; 
výši ceny pro dárkové balíčky jubilantům 500,- Kč a dárky pro vítání občánků ve výši 
1000,- Kč. Dále zastupitelstvo obce vzalo na vědomí zprávu o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce Neplachovice, provedený zaměstnanci KÚ MSK dne 27. 1. 2022; 
závěrečnou zprávu o inventarizaci majetku k 31. 12. 2021; informace o projektu nového 
obecního úřadu; informace o přípravě opravy hřbitovní zdi. 
 
Redakční rada: 
Sylva Dufková, Markéta Tyllová, Mgr. Blažena Wertichová. Vydala obec Neplachovice, Na Návsi 16, 747 74 Neplachovice, tel.: 553 662 221  
e-mail: podatelna@neplachovice.cz, web: http://www.neplachovice.cz 
Příští uzávěrka zpravodaje bude: 21. 4. 2022 

http://www.neplachovice.cz/
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Volby do zastupitelstva obce 
Vážení občané, jistě víte, že v letošním roce na přelomu září a října se uskuteční volby do 
zastupitelstev obcí. Uplynuly nám další čtyři roky. Již jsem psala v některém minulém 
zpravodaji, že by bylo fajn, pokud by se mezi námi našli další „stateční“ a „odvážní“, kteří 
jsou ochotni ukrojit trochu ze svého času na práci pro blaho nás všech a podílet se na 
dalším směrování a vývoji naší obce. My všichni, kteří v zastupitelstvu jsme, pracujeme 
pro naše společenství rádi, ale také bychom mezi námi rádi viděli i nové tváře. Na 
zastupitelstvu jsme schválili počet zastupitelů pro nové volební období, kdy zastupitelstvo 
bude mít 9 členů. 
Pokud se mezi vámi taková osoba nachází a chtěla by poradit nebo se zeptat na cokoliv, 
určitě jsme všichni připraveni informace podat. 
Věřím, že se nás do voleb přihlásí více než jenom těch devět, aby si občané měli z čeho 
vybírat. 
                                                                                                                               Dana Schreierová 
Poplatek za psy 
Upozorňujeme občany, kteří doposud nezaplatili poplatky za psy, aby tak učinili v co 
nejkratší době. 
Poplatek mohou uhradit hotově na obecním úřadě (Po 7-17, St 7–17 hodin) nebo 
převodem na účet 115-270960247/0100, VS: číslo popisné RD. Upozorňujeme také, aby 
nám oznámili případnou změnu stavu týkající se hlášení psů. 
Do 7. 4. 2022 bude cena obvyklá, po tomto datu budou již připočteny penále. 
 

Odpady v roce 2021 
 

Název množství v t náklady v Kč 

Plast 27,411 169.793,- 

Sklo 18,095 16.738,- 

Papír a lepenka 15,294 44.100,- 

Směsný komunální 111,493 194.950,- 

Nebezpečný  1,238 7.554,- 

Zahradní 99,78 106.952,- 

Objemný 21,44 46.640,-  

Textil 2,019 0 

Příspěvek EKO-KOM v roce 2021 činil 233.136,- Kč 
 

Statistika obyvatel v roce 2021 
      

Přihlášení Odhlášení Narození Zemřelí 
Celkem k  
31. 12. 2021 

          

37 25 11 11 943 
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Kino Holasovice – hrajeme v dubnu 
6. 4. 2022  Poslední závod, drama ČR 
18.00 hodin  mládeži přístupný, mluveno česky  
13. 4. 2022  Mini šéf: Rodinný podnik, animovaná komedie USA 
18.00 hodin  mládeži přístupný, mluveno česky 
20. 4. 2022   Kurz manželské touhy, komedie ČR 
18.00 hodin  mládeži přístupný od 12 let, mluveno česky 
27. 4. 2022   Haute Couture, drama Francie 
18.00 hodin  mládeži přístupný, mluveno česky 
 

Akce v měsíci dubnu v okolních obcích: 
2. 4.  SOUTĚŽ O VELIKONOČNÍHO BERÁNKA, pořádá Český svaz žen Loděnice, 

kulturní místnost MŠ Loděnice 
9. 4.  VELIKONOČNÍ TURNAJ VE STOLNÍM TENISE, pořádá TJ Sokol Holasovice, 

Sportovní areál Holasovice 
23. 4.  SOUTĚŽ O POHÁR VELITELE OKRSKU, pořádá 9. okrsek Pavla Křížkovského, 

hřiště Skrochovice 
30. 4.  ZÁVĚREČNÉ KOLO HRY PLAMEN, pořádá 9. okrsek Pavla Křížkovského, hřiště 

Holasovice 
30. 4.  PÁLENÍ ČARODĚJNIC, pořádá Spolek rodičů při MŠ Loděnice, pískovna 

Loděnice 
 
Setkání důchodců bude ve středu 6. dubna od 14:00 hodin.  
Se svým vystoupením nás navštíví děti základní školy. 
 

Očkování psů  
MVDr. Roman Jokl oznamuje, že pravidelné očkování psů se uskuteční 
v místní části Zadky v pátek 29. dubna od 16.00 hodin, zvěrolékař bude 
obcházet obec. 
V Neplachovicích se uskuteční v sobotu 30. dubna od 8.00 do 9.00 hodin na 
návsi u lípy, potom bude zvěrolékař obcházet starou část obce. 
V neděli 1. května bude zvěrolékař od 9.00 hodin obcházet novou část obce. 
Cena vakcín: 350,- Kč kombinovaná vakcína, 250,- Kč jednoduchá vakcína proti vzteklině. 
 
 

Sběr nebezpečného odpadu  
se uskuteční v úterý 3. května od 15.00 do 17.00 hodin na 
prostranství před hasičskou zbrojnicí. Odevzdat můžete oleje, barvy, 
ředidla, rozpouštědla, kyseliny, zásady, detergenty, fotochemikálie, 
staré léky, autobaterie od osobních vozidel, monočlánky, zářivky, 
chemické postřiky, obalové materiály se zbytky škodlivin, olověné 
akumulátory. 
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Hasiči slaví 130 let založení sboru 
 

 
Sbor dobrovolných hasičů byl v naší 
obci založen na ustavující valné 
hromadě 27. března 1892 na sále 
p. Františka Bensche. Přítomno bylo 
27 činných a 4 přispívající členové. 
Sbor byl ryze český. 
Spolu s tímto výročím si připomínáme 
první zmínku o naší obci z roku 1257. 
Obec letos slaví 765 let. 
 
Náš sbor má bohatou historickou dokumentaci. V prvé řadě originál z ustavující valné 
hromady, dále stanovy schválené c. k. Slezskou zemskou vládou, zápisníky jednací, 
kroniky - na jejich vedení se za celé období podíleli pouze čtyři kronikáři, bohatá fotoalba, 
záznamy o ochotnickém divadelním souboru se seznamem odehraných her a jiné 
dokumenty. V minulosti byly zpracovány publikace, a to především obsáhlá k 100letému 
výročí založení sboru a druhá k 120. výročí.  
O založení zaznamenává kronikář br. Jaroslav Benš mimo jiné:  
Sešli se počátkem roku 1892 a podporováni jsouce slavným obecním výborem radili se 
o založení spolku hasičského. Myšlenka tato setkala se s mnohými překážkami a byla 
znesnadňována jmenovitě ze strany finanční s velikými obtížemi, až konečně se zdařila. 
Hasičský sbor má ten nečestnější úkol v čele vytknutý „lásku k bližnímu, ať je to přítel 
nebo nepřítel, chudák nebo boháč, za všechny dává hasič život svůj“. 
Překonavše všechny překážky, dali se jmenovaní mužové p. Antonín Helebrand, Jan 
Schreier, František Bensch, Ignác Schreier, Jan Škrobánek a Petr Suchánek do vypracování 
stanov a šlo to. Již dne 13. března 1892 byly stanovy sestaveny a od vysoké c. k. Slezské 
zemské vlády potvrzeny a dne 27. března 1892 odbývala se 1. valná hromada. První 
starostí arci bylo zakoupení stříkačky, výzbroje a jiného nářadí hasičského. I to bylo 
s velkými obtížemi spojeno, neboť kupovati bez peněz není žádná hračka. Překonalo se 
to, ale ovšem byl sbor zadlužený, i bylo první úlohou výboru, by se toho nemilého hosta 
co nejdříve zbyl. O vycvičení mužstva největší péči měli náčelník a velitelé, i podařilo se 
jim nejen mužstvo vycvičiti, nýbrž ve sboru vzornou kázeň udržeti. 
Tak jako v roce 1959, tak i dnes je povzbuzující zápis z kroniky: 
Práce starého slezského hasiče, dnes požárníka, měla a má v této farnosti neplachovské 
svou starou, dobrou tradici. Neplachovice jsou přirozený střed, v němž se scházejí lidé 
z devíti obcí. A tak již za dřívějších těžkých dob stávaly se Neplachovice nejen střediskem 
funkcionářů, ale i členů hasičů. Byly to slavnosti čistě řádu národního a zde není sporu 
o tom, že se udělal velký kus práce – byly to slavnosti církevní, kde šlo o to, ukázat již 
počtem zúčastněných členů před celou farností, že Češi jsou ve veliké většině. Postupem 
času tato tradice dobré práce nutně vyústila ve vedení všech okolních sborů a konečně 
byl vytvořen i okrsek čestného názvu „Neplachovský okrsek P. Pavla Křížkovského“. 
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Uplynulé období potvrdilo, jak nedílně a nerozlučně jsou spjaty tužby našeho lidu: 
upřímná touha po trvalém světovém míru a šťastný rozkvět naší vlasti, jejího 
hospodářství a kultury. S těmito cíli a zásadami spojujeme i my, požárníci, svou práci. 
Největší péče a pozornost je věnována k zvyšování akceschopnosti požárních sborů, 
získávání žen a mládeže a probouzet v nich lásku k práci v požární ochraně, která je 
jedním z projevů vlastenecké povinnosti. /Vlastimil Mlčoch, kronikář/. 
Je milé číst v kronice sboru záznamy, jak nám je zanechali naši kronikáři. Nejenom činnost 
sboru je v nich zachycena, ale i poznámky k národnímu, světovému i obecnímu dění. Měli 
jsme velmi dobré pisatele: bratry Jaroslava Benše, p. učitele Vlastimila Mlčocha, 
p. řídícího Bohuslava Kuzníka a nyní sestru Vladislavu Schreierovou. I fotografická 
dokumentace díky p. Janu Benšovi, br. Janu Maškemu a jiným je obsáhlá. 
Hlavní oslavy budou v neděli 15. května se slavností na návsi. Program bude zveřejněn. Již 
teď se těšíme, že se zase sejdeme. 
                                                                                                                         Jiří Čech, starosta SDH 

Informace z mateřské školy 
A protože máme „svůj“ klíček nejen od 
keramické dílny, ale i od tělocvičny, 
můžeme sportovat, jak je libo. Každé 
úterý a čtvrtek si protahujeme svá těla 
a rozvíjíme pohybové dovednosti. Děti 
si užívají obzvláště obrovského prostoru 
a seznamují se s cvičebním nářadím 
i náčiním, které máme v tělocvičně 
k dispozici. A právě 17. března jsme 
chtěli zužitkovat vše, co jsme od září 
trénovali. Uspořádali jsme si 
ŠKOLKOVOU OLYMPIÁDU. Nechyběla olympijská vlajka ani hymna. Paní učitelky byly 
unešeny originálními dresy, které si kluci a děvčátka doma s rodiči vyrobili. Naší snahou 
nebylo zvítězit, ale „rozhýbat tělíčka“ a chovat se ke svým kamarádům v duchu fair play, 
a to nejen při sportování. Výsledkem všeho byl obrovský společný pohár a pro každého 
medaile, jak jinak než zlaté. 
                                                                                                                                  Lenka Gorčicová               
 

Pozvánka na setkání s poslancem Parlamentu České republiky 
PhDr. Michaelem Ratajem, Ph.D. 

   

Dne 25. dubna 2022 navštíví naši obec pan poslanec PhDr. Michael Rataj, Ph.D., starosta 
obce Branka u Opavy. V průběhu své návštěvy si prohlédne naši obec.  Pan poslanec 
navštíví i základní školu, kde bude diskutovat s žáky. Od 12 hodin se uskuteční v kulturní 
místnosti setkání s občany. 
Využijte možnosti osobně prodiskutovat problémové lokální záležitosti nebo své nápady 
na rozvoj svého regionu. 
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Ze života myslivců 
Členové mysliveckého spolku Hůrka Holasovice 26. 2. 2022 bilancovali na střelnici 
v Neplachovicích uplynulý rok 2021. Jako vždy jsme na této výroční členské schůzi 
zhodnotili, co se nám v minulém roce podařilo, co nás čeká a co bude potřeba udělat 
v tom nastávajícím. V současné době má spolek 21 členů ve věku od 20 do 90 let, 
s průměrným věkem 57,4 let. Z toho je 10 členů z Holasovic, 4 členové z Neplachovic, 
2 z Opavy a po jednom z Kamence, Štemplovce, Tábora, Krnova a Bohučovic.  
Velká část jednání byla věnována péči o zvěř během celého roku, ale zejména v zimním 
období. K tomu nám slouží 19 srnčích krmelců, 8 zaječích krmelečků a jedno krmeliště 
v lese. U každého takového zařízení je většinou i slanisko, kde je předkládána zvěři sůl po 
celý rok. Sůl je pro přežvýkavce důležitá pro její obsah stopových prvků, jako je draslík, 
sodík, hořčík a další. Většina krmelců je vybavena zásobníky, takže zvěř má přístup ke 
krmivu průběžně po celou dobu zimního přikrmování. Celkem je zkrmeno od října do 
března kolem 6 tun jadrného krmiva (ječmen, oves, kukuřice) doplněného 
o medikovanou směs pro zlepšení zdravotního stavu.  
Po řádné péči můžeme také lovit. Lov probíhá na základě plánu lovu schváleném 
nadřízeným orgánem myslivosti, což je referát životního prostředí magistrátu města 
Opavy. V roce 2021 jsme odlovili 9 srnců a 6 srn. Trofeje srnců se každý rok předkládají na 
chovatelskou přehlídku, kde odborná komise hodnotí správnost odlovu jednotlivých kusů. 
Téměř stejný počet srnčí zvěře hyne na silnicích. V loňském roce to byl počet 14 kusů, což 
je alarmující. Stavy srnčí zvěře spíše klesají, ale hustota a rychlost dopravy prudce 
narůstá. 
Vzhledem k šířícímu se nebezpečnému onemocnění divočáků africkým morem prasat 
(AMP) je vyvíjen velký tlak nadřízených orgánů na jejich maximální lov. Toto onemocnění 
se šíří v okolních zemích a hrozí velké nebezpečí jeho zavlečení přirozenou cestou k nám. 
Na tomto místě je vhodné upozornit naše spoluobčany, pokud by při procházce v přírodě 
narazili na uhynulého divočáka, aby se jej nedotýkali a upozornili nejbližšího myslivce, 
policii, nebo přímo veterinární správu. Naše polní honitba není na černou příliš bohatá, 
přesto se nám podařilo vloni ulovit 5 dospělých divočáků a 8 selat.  
Drobnou zvěř jako je zajíc a bažant dlouhodobě nelovíme. 
Bylo by toho ještě hodně, o čem bychom si mohli povídat, na závěr alespoň o malé 
společenské události. Myslivost je od pradávna provázena řadou zvyků, tradic a rituálů 
majících za cíl vzdát hold zvěři, přírodě a dát patřičný řád chování myslivců. Mezi ně patří 
i akt pasování, nebo také přijímání mezi myslivce. Máme vždycky radost, když přijímáme 
podle těchto tradic mladého člena. Tentokrát jsme přijali mezi sebe hned dva, ing. 
Martina Sglundu z Neplachovic a Davida Volného z Holasovic. Při pokleknutí na pravé 
koleno jim pasující Radomír Frank poklepal třikrát loveckým tesákem na rameno, se slovy 
pasovací formule. 
Tímto slavnostním aktem byla výroční členská schůze mysliveckého spolku Hůrka 
Holasovice zakončena. 
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Pasovacího aktu se ujal Radomír Frank. 
Poklepáním třikrát na rameno a vyslovením tradiční formule, přijímá mezi myslivce 
Davida Volného z Holasovic. 
Teď už je plnohodnotný myslivec i ing. Martin Sglunda z Neplachovic. 
 
První úder dávám jménem naší české myslivosti, oddanost a věrnost rač ji zachovati. 
Druhý úder patří k poctě Hubertově, by ochráncem Ti byl v konání i slově. 
Třetí úder k připomínce mysliveckých mravů platí, nerač nikdy na svůj myslivecký 
slib zapomenouti. 
                                                                                                                                 Jiří Bolík 

Sběr bioodpadu v měsíci DUBNU 
Provoz sběrného místa v měsíci dubnu bude probíhat takto: 
Úterý: 12. 4. a 26. 4. - 10.00 – 12.00 hodin, čtvrtek: 7. 4. a 21. 4. - 15.00 – 17.00 hodin. 
Změna termínů v sobotu oproti kalendáři takto: 16. 4. a 30. 4. - 10.00 – 12.00 hodin. 
 

Sběr vysloužilého elektrozařízení 
Přijímáme vše, co dosloužilo a má zdroj elektřiny ze sítě nebo baterií - pouze kompletní 
ledničky, mrazničky, pračky, myčky, elektrické trouby, kuchyňské a hobby přístroje, 
televizory, monitory, počítače, mikrovlnky, elektrické sekačky a el. bojlery. Nebudeme 
odebírat elektrické olejové radiátory a zářivky. 
Sběr vysloužilého elektrozařízení se uskuteční ve středu 6. a v pátek 8. dubna vždy v době 
od 16 do 18 hodin před hasičskou zbrojnicí v Neplachovicích. 
Při dovozu dbejte platných nařízení. Pokud nemůžete sami spotřebiče doručit, informujte 
p. Jiřího Čecha (tel. 725 438 781) nebo p. Jana Malchárka (737 363 271).  
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Centrum pro zdravotně postižené Moravskoslezského kraje o. p. s. 
Osobní asistence z pohledu osobní asistentky – Práce je výzva i zábava 
Posláním naší organizace je pomáhat osobám se zdravotním postižením a seniorům, kteří 
se ocitli v nepříznivé sociální situaci, potřebují pomoc a podporu, poradit, zapůjčit 
kompenzační pomůcku či aktivně a smysluplně vyplnit svůj volný čas. Jednou z našich 
poskytovaných služeb je OSOBNÍ ASISTENCE. Jedná se o terénní sociální službu, kdy 
osobní asistentky dochází do domácností klientů a tam jim pomáhají s činnostmi, které již 
nejsou - s ohledem na svůj věk a zdravotní stav - schopni sami zvládat. Jedná se například 
o pomoc s oblékáním, osobní hygienou, přesuny, přípravou stravy, zajištění nákupu 
a běžného úklidu domácnosti. Kromě těchto základních sebeobslužných činností plní 
osobní asistentky také roli blízké osoby, která naslouchá, aktivizuje a podporuje. Mít 
někoho, kdo provází a zpříjemňuje denní rutinu, je velmi důležité.  
Na to, jak může vypadat osobní asistence, se podívejme očima naší osobní asistenty. 
Představte si zaměstnání, které Vás natolik naplňuje, že Vás baví vstávat do práce 
a usmíváte se i během dne. Mám obrovské štěstí, že takovou práci mohu vykonávat. 
Pracuji jako osobní asistentka Centra pro zdravotně postižené. Práce osobní asistentky je 
velice různorodá a nuda opravdu nehrozí. Kromě běžných úkonů, jako je pomoc s osobní 
hygienou, podávání stravy, donáška nákupu, úklid domácnosti, procházka či doprovod 
k lékaři mohou osobní asistentky  zpestřit život svým klientům tím, že jim umožní prožít 
přes nějakou smyslovou aktivitu příjemný zážitek. Podělím se s Vámi o jeden nápad. 
Například do misky napustit vodu, přidat Jar a pomocí brčka nafoukat veliké množství 
bublin a vyzvat dotyčného klienta, aby tyto bubliny praskal rukama nebo je dával do 
druhé misky. Lidé, kteří mají ztuhlé ruce, je díky této aktivitě většinou dokáží na chvíli 
uvolnit. Tato aktivita je, s trochou improvizace, vhodná také pro imobilní osoby. 
Je vhodné vyplňovat dny aktivitami, které nevyžadují přílišnou fyzickou námahu či 
dlouhodobé úsilí, ale hlavně radost. V každém ročním období lze přiblížit nějakou aktivitu 
i lidem imobilním. Jak? Třeba tak, že na skládací stůl či podnos, jež se postaví stabilně do 
postele daného člověka, položíme jeho oblíbené či známé předměty. Pokud jsou venku 
opadané listy, kaštany či květiny, můžeme použít i ty. V zimě pak nasbíráme sníh do 
lavoru a hurá na stavbu sněhuláka. Život je výzva a na osobních asistentkách je to, aby 
vnesly radost či zpestření do těch 24 hodin, kdy aspoň část dne může člověk na lůžku 
prožít jiným způsobem a být vytržen z nudy či deprese. Každý člověk se rád cítí užitečný 
a každý pozitivní zážitek je přínos vzájemně mezi lidmi. 
 
Bližší informace o organizaci a nabízených službách naleznete na našich webových 
stránkách www.czp-msk.cz, telefonicky či osobně na pracovišti.  
                                                                                                                          Mgr. Eva Kaštovská 
KONTAKT  
Detašované pracoviště OPAVA 
Liptovská 21, 747 06 Opava 6 
Telefon:  +420/553 734 109 
E-mail: czp.opava@czp-msk.cz 

http://www.czp-msk.cz/
mailto:czp.opava@czp-msk.cz

